
Zápis 

zo stretnutia širšieho vedenia Ústavu informatiky SAV s členmi P SAV za I. OV SAV 

               dňa 28. 10. 2019 

 

 

Riaditeľka Ústavu informatiky SAV, Ing. Ivana Budinská PhD., privítala na pracovnej návšteve 

členov P SAV za I. OV SAV: P. Simana, F. Simančíka, A. Kučeru a predstavila účastníkov 

stretnutia za ÚI SAV /prezenčná listina/, medzi ktorými boli členovia vedenia, členovia 

Vedeckej rady ÚI SAV a členovia Ústavnej rady ÚI SAV. 

Vzhľadom na to, že program stretnutia nebol určený, navrhla venovať sa v diskusii otázkam 

1. plnenia Akčného plánu ÚI SAV ako príprave na akreditáciu, 

2. špecifikácii akreditačných kritérií a výkonového financovania, 

3. zmenám v organizácii doktorandského štúdia po novele zákona o VŠ a 

4. ďalším podnetom na činnosť P SAV. 

 

V úvode diskusie sa sústredila na ústavom vytýčené strategické ciele, nástroje na ich 

dosiahnutie a indikátory ich plnenia. Poukázala na zapájanie ústavu do riešenia projektov vo 

všetkých schémach financovania a na problémy s tým spojené – administratívne prieťahy, 

zdĺhavý proces schvaľovania a financovania, neschvaľovanie množstva podávaných projektov 

ap. Poukázala aj na spoluprácu s hospodárskou sférou pri riešení projektov a uplatňovaní ich 

výsledkov /napr. so ZŤS Nová Dubnica, poľnohospodársky holding AGROTRADE GROUP, 

ap./ V oblasti výchovy a vzdelávania podotkla nejasnosť výkonu novely zákona o VŠ v oblasti 

doktorandského štúdia, ako aj skutočnosť, že rozširujúci sa záujem o doktorandské štúdium zo 

zahraničia prináša zdĺhavé vybavovanie pobytu na cudzineckej polícii. Tu vidí ústav možnú 

pomoc zo strany Úradu SAV – vyčlenením zamestnanca na riešenie týchto záležitostí. 

Riaditeľka  ústavu  pridala do diskusie  tiež  pripomienky  a  postrehy   zástupcu riaditeľky, 

doc. Ing. Ladislava Hluchého, CSc. /ktorý bol na služobnej ceste v zahraničí/, napr. potrebu 

financovania upgrade SIVVP, porovnanie miezd na VŠ a v SAV, zaostávanie SAV 

v projektových štruktúrach H2020, atď. 

 

Členovia I. OV SAV v diskusii konštatovali známe problémy financovania SAV, vrátane 

stabilizačnej zmluvy  s MF SR, nedostatok stimulačných prostriedkov na podporu projektových 

aktivít, nedostatočné mzdové ohodnotenie vedeckej práce, ale aj vnútorné aspekty 

samosprávneho fungovavania SAV. Cestu k zmenám vidia v poukazovaní na to, čo je zlé, resp. 

problematické a v zmene mechanizmu prerozdeľovania prostriedkov v SAV. 

 

V diskusii sa prebrali tiež problémy projektových štruktúr VEGA, štrukturálnych projektov, 

MVTS, rozpor medzi hodnotením výsledkov organizácií medzinárodným panelom a kritériami 

výkonového financovania, o problémoch vo VEGA komisii c. 5, ako aj špecifických 

problémoch informatikov vo vede.  

 

Zapísala:Mgr. Hana Laudárová                                                         Ing. Ivana Budinská, PhD. 
                                                                                                                       riaditeľka 


